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Fylkesskattekontoret utvider kontrollene:

Østfoldtannlegene får gjennomgå

Skatteetaten i Østfold gjennomførte i 2004 kon-
troller hos tannleger i Fredrikstad. I år er kontrol-
laktivitetene utvidet til å omfatte hele fylket. Etter 
funn gjort hos 17 østfoldtannleger i mars, der det 
ble avdekket regnskapsfeil hos 16, har kontrollsjef 
Erik Nilsen ved Østfold fylkesskattekontor besluttet 
at kontrollene skal fortsette.

om regel kommer kontrollørene, 
minst to av gangen, på besøk til 
tannlegene uten å varsle besøket 

på forhånd. Kontrollørene prøver like-
vel å gjennomføre kontrollene så skån-
somt som mulig, og på en måte som 
gjør at pasientene ikke skal merke hva 
som foregår. Hvis de kommer til en 
praksis der venteværelset er fullt, snur 
de ofte i døren, og kommer heller til-
bake på et senere tidspunkt. Av og til 
gjennomfører de kontrollene etter sten-
getid, og av og til parallelt med at tann-
legen fortsetter pasientbehandlingen.

– Er tannlegene dere besøker tilfeldig 
valgt, eller går dere etter lav omsetning 
eller andre ting dere synes ser misten-
kelig ut?

– Helt tilfeldig er det aldri. Vi har 
våre utvalgskriterier, uten at jeg vil gå 
nærmere inn på hva de er.

– Hva er det dere har funnet hos 
tannlegene i Østfold så langt?

– Vi er foreløpig i en tidlig fase, men 
jeg vil samtidig si at jeg synes at vi fin-
ner litt for mange feil. Det er også grun-
nen til at vi nå har valgt å utvide kon-
trollene. Vårt mål er å sikre etterlevel-
sen gjennom å få tannlegene til å følge 
det regelverket som gjelder. Avdekkin-
gen av mange regnskapsmessige feil 
gjør oss urolige, og vi ser at det er 
behov for informasjon. Samtidig må jeg 
legge til at vi vil foreslå inntektsøkning 
der det vi finner i de konkrete kontrol-
lene tilsier det.

Derfor har vi også informert tannle-
genes lokalforening om hvilke formelle 

og materielle feil vi har avdekket, slik at 
de kan spre det videre til sine medlem-
mer, som forhåpentlig bringer tingene 
i orden til vi kommer. Det er vårt ønske. 
Men når ting ikke er i orden, må vi 
bruke de sanksjonsmulighetene vi har.

– Kommer det til straffesaker i Øst-
fold?

– Foreløpig ser det ikke slik ut. Men 
vi har funnet saker i hundretusenkro-
nersklassen, der det går mot tilleggs-
skatt. Det blir fort til at det man har tatt 
ut i svart inntekt, og unndratt beskat-
ning i første omgang, må tilbakebetales 
i skatt i sin helhet, og vel så det, gjen-
nom ordinær skatt, tilleggsskatt og renter.

– Begår tannlegene feil bevisst, eller 
er regelverket så komplisert at det er 
vanskelig å gjøre alt rett?

– De uregelmessighetene vi finner 
kan grovt sett sorteres i tre kategorier: 
Vi har noen der vi er sikre på at det 
dreier seg om ren uvitenhet, så er det 
dem vi er usikre på, og så er det dem 
som vi er sikre på begår feil bevisst.

Også når det gjelder de førstnevnte, 
stusser vi når det gjelder tannlegene. 

Dette er antatt seriøse personer med 
høyere utdanning. Vi synes det er rart 
at de ikke i større grad søker råd hos 
profesjonelle når det gjelder regnskaps-
førsel. Alle må søke råd hos fagfolk når 
det er noe de ikke kan selv. Det er for 
eksempel derfor vi andre går til tannlegen.

Når det gjelder regnskapsførere, er de 
for lite opptatt av hva som skjer ute 
i virksomheten. De forholder seg nær-
mest utelukkende til de bilagene de 
mottar. Det synes vi er for snevert, og 
dette har vi tatt opp med dem også.

– Mottar dere tips fra pasienter?
– Ja, særlig etter medieoppslag, som 

vi hadde en del av etter kontrollene 
i mars. Da kommer det mange tips fra 
publikum. Det er ikke alle som er like 
godt begrunnet, men vi har gode ruti-
ner når det gjelder å vurdere innholdet 
og seriøsiteten i slike tips. Det som 
imidlertid kan sies generelt, er at vi 
merker en tendens til mindre toleranse 
for svart økonomi i befolkningen. Det 
synes vi er en positiv utvikling.

– Samarbeider dere med andre fylker 
når det gjelder tannlegekontrollene?

S
Avdelingssjef Erik Nilsen i kontrollavdelingen ved Østfold fylkesskattekontor fortsetter
kontrollen av tannlegene, etter at det er avdekket mye feil i regnskapene.



DEN NORSKE TANNLEGEFORENINGS TIDENDE 2005; 115 NR 7 397

– Vi vet at det har vært, planlegges 
eller pågår kontroller i andre fylker. 
Selv har vi primært samarbeidet med 
Oslo, som er nærmest oss geografisk, og 
som også er der de er kommet lengst. 
Det skal forresten bli interessant å se 
hvordan landet for øvrig ser ut, sam-
menlignet med hovedstaden. Foreløpig 
har vi ingen saker her som er i nærhe-
ten av de største i Oslo. Det er kanskje 
lettere å gjemme seg bort i en storby. 
Men også her har vi funnet noen 
ekstreme tilfeller der hele dagsomset-
ningen har befunnet seg i tannlegens 
egen lommebok.

– Har du et råd til tannlegene som nå 
kanskje er redde for å få besøk av dine 
kontrollører?

– Jeg kan bare si at er alt i orden, er 
det liten sjanse for å få kontroll. Hvis vi 
likevel kommer og finner at regelverket 
etterleves, vil de ikke merke mer til oss, 
lover Erik Nilsen.

Tekst og foto: Ellen Beate Dyvi

Føler oss litt mistenkeliggjort
nne Marte Frestad Andersen er 
leder i Østfold Tannlægeforening. 

I utgangspunktet ser hun nødvendig-
heten av, og ønsker kontrollene fra 
skatteetaten velkommen. Hun forteller 
at mange har meldt tilbake at de har 
lært mye av å bli utsatt for kontroll, og 
at de ved dette har fått økt kunnskaps-
nivået. Men hun har også fått reaksjo-
ner fra medlemmer som har opplevd 
kontrollene som ubehagelige. I tillegg 
har hun selv og andre reagert på en 
pressemelding fra fylkesskattekontoret 
og oppslag i lokalpressen i mars i år, 
som de mener er egnet til å mistenke-
liggjøre tannlegene.

– Hva tenker du når du hører at det 

avdekkes så vidt mange regnskapsfeil 
hos tannlegene i ditt fylke?

– Jeg tenker at det ikke er bra, men 
også at det kan komme av at det stilles 
vel strenge krav til det regnskapstek-
niske, og at regelverket kanskje er for 
komplisert. Når det bare er én av 17 
som ikke har fått anmerkning, tror jeg 
kravene er svært strenge og at feilene 
det er snakk om i all hovedsak ikke har 
med bevisst skatteunndragelse å gjøre. 
De som gjør feil bevisst finnes sikkert, 
også blant tannleger, men bare i et lite 
mindretall, kommenterer Anne Marte 
Frestad Andersen.

Ellen Beate Dyvi
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